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Protokół nr 6/2024 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 września 2024 r. w godz. od 16:05 do 17:10 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Kamil Lauryn  – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Karol Korneluk 

6. Anna Ruszewska  

 

Nieobecni członkowie Komisji:  

1. Piotr Rydzewski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta                                       

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

5. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury  

6. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki  

7. Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych  

i powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

Dodał, że jest potrzeba wprowadzenia do porządku posiedzenia dodatkowego punktu pn. 

„Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Nysa.” 

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 5/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 3 września 2024 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2025 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2024 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Kolejowego w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Nysa.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań  

na lata 2024-2041.  

8. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 5/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 3 września 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2025 rok.  

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2025 rok, została 

przyjęta.  

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2024 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2024 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Kolejowego w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Kolejowego w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Nysa.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że powódź wyrządziła ogromne 

straty w wielu miejscach. Jeśli chodzi o Nysę i okolice to tam straty są bardzo duże a na 

terenach wiejskich jest gorzej niż w mieście. Oprócz budynków mieszkalnych ucierpiały 

budynki użyteczności publicznej, szkoły, przedszkola, żłobki, urząd miejski, infrastruktura 

techniczna, drogi itd. Potrzeby są ogromne. Miasto chce przeznaczyć na pomoc 200 tys. zł. W 

ślad za uchwałą Rady Miejskiej musi być zawarta umowa o przyznaniu dotacji celowej. 

Władze Miasta Nysa dokładnie wskażą, na co te środki będą przeznaczone. Dodał, że Miasto 

Nysa uruchomiło rachunek bankowy, na który można wpłacać pieniądze, które bezpośrednio 

trafią do Nysy.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że to bardzo odpowiedzialne i profesjonalne zachowanie, jeśli 

chodzi o pomoc. Najważniejsze to zapytać u źródła, jakie są potrzeby i na to przeznaczyć 

środki. 

 

Bogdan Bezdziecki dodał, że inicjatywa jest bardzo dobra i że samorządy z poszkodowanych 

terenów zgłaszają, że najbardziej potrzebują sprzętów do sprzątania, osuszaczy powietrza, 

agregatów itp.  

 

Zbigniew De-Mezer zaproponował, aby zadedykować pomoc dla jednej ze wskazanych szkół 

w Nysie poprzez zaproszenie dzieci z klas 1-3 na 2 tygodnie do miasta. Dzieci będą mogły 

normalnie się uczyć i mieć zajęty czas a ich rodzice będą mieli możliwość sprzątania po 

powodzi.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że są plany wysyłania dzieci z 

zalanych terenów na zielone szkoły, więc ten pomysł się w to wpisuje.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że każdego dnia inna organizacja może tym dzieciom 

zorganizować czas popołudniami. Przy tworzeniu programu można też skorzystać z oferty 

Suwalskiego Ośrodka Kultury, Aquaparku itp. Dodała, że pomysł jest bardzo dobry i trzeba 

pomóc.  
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Karol Korneluk zapytał dlaczego wybrana została Nysa.  

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że miał kontakt z miastem Nysa a te kontakty narodziły 

się przy okazji Ślepska Malow Suwałki.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Miastu Nysa.  – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

  

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła pokrótce projekt uchwały oraz autopoprawki. 

Jak powiedziała, autopoprawki po stronie planu dochodów dotyczą przesunięcia środków o 

kwotę 1,41 zł w dziale 758, co stanowi zmianę techniczną oraz zwiększenia środków o kwotę 

15600 zł z przeznaczeniem na realizację zadania „Program Ciepłe mieszkanie”.  

Chodzi również o zabezpieczenie środków finansowych na udzielenie pomocy Miastu Nysa, 

o czym była mowa w poprzednim punkcie. Kwota jest zabezpieczona po stronie wydatków z 

rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe. Zostało to ustalone z Regionalną Izbą 

Obrachunkową.  

Dodała, że w wyniku dokonanych zmian deficyt budżetowy w porównaniu do poprzedniego 

zmniejszył się o kwotę ponad 880 tys. zł i wynosi ponad 29,2 mln. Zostanie pokryty 

przychodami z zaciągniętego kredytu oraz z wolnych środków.  

Podkreśliła również, że w budżecie jest bardzo dużo zmian porządkujących ze względu na to, 

że wrzesień to miesiąc zamykający trzeci kwartał.  

Wspomniała również, że zabezpiecza się w budżecie kwotę 20 tys. zł dla Państwowej Straży 

Pożarnej na zakup kamery termowizyjnej.  

 

Karol Korneluk zapytał czy ta kamera termowizyjna będzie mogła być wykorzystywana 

przez miejskie jednostki organizacyjne.   

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że PEC dysponuje taka kamerą i kilka lat temu była 

możliwość skorzystania z tego sprzętu. Dodał, że można byłoby do tego wrócić.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że nie wie, jak szerokie zastosowanie ma taki 

sprzęt, ale z rozmów z Komendantem Straży Pożarnej wynika, że ma to być kamera służąca 

do poszukiwań osób zaginionych.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2024 rok.  – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań  

na lata 2024-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

  

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła pokrótce projekt uchwały. Proponowane 

zmiany dotyczą urealnienia planu dochodów i wydatków budżetowych oraz przychodów 

wprowadzonych do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok a 

także urealnienia limitu wydatków przedsięwzięć tj. Sportowe pogranicze, Zrównoważona 

mobilność miejska w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym, Promocja miasta poprzez sport, 

Remont Kościoła Ewangelicko - Augsburskiego pw. Świętej Trójcy, Remont zabytkowej 

kamienicy przy ul. T. Kościuszki 45, rozbudowa i przebudowa infrastruktury drogowej w 

mieście, przebudowa i zmiana sposobu użytkowania na żłobek budynku przy ul. Minkiewicza 

50, dokumentacja przyszłościowa, opracowanie koncepcji i programów funkcjonalno-

użytkowych oraz urealnienia limitu przedsięwzięcia pn. Transgraniczna droga do 

nieskończoności.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2024-2041. – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Wolne wnioski.  

 

Karol Korneluk zapytał, co stanie się ze starym samochodem, który służył do wyjazdów 

służbowych m.in. Prezydenta Miasta.    
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że na pewno Miasto wystąpi z ofertą, 

aby oddać samochód w rozliczeniu, jednak te wyceny są zazwyczaj bardzo niskie. 

Prawdopodobnie samochód zostanie wystawiony na sprzedaż.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że w mediach ukazują się już wiadomości na temat umów 

podpisywanych przez Miasto z klubami sportowymi. Wigry Suwałki oraz Ślepsk Malow 

Suwałki otrzymały dofinansowania. Zapytał o środki przekazane do Ślepska, ponieważ 

docelowa kwota dla tego klubu miała wynosić 1,5 mln zł a w rezultacie klub otrzymał ponad 

1,7 mln zł. Dopytał, z czego wynika zwiększenie tej kwoty.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że to kwestia przetargu. Jeśli chodzi 

o piłkę siatkową, oferta pojawiła się ponad 220 tys. zł wyższa niż zakładano. Miasto 

spodziewało się trzech ofert na trzy części przetargu, bo miała to być promocja przez piłkę 

nożną, piłkę siatkową i badminton. Okazało się, że Suwalski Klub Badmintona nie 

przystąpił do przetargu i z racji tego, że została pewna kwota, można było zwiększyć środki 

dla Ślepska Malowa i przetarg został rozstrzygnięty. Dodał, że Suwalski Klub Badmintona 

złożył wniosek o stypendia sportowe, pomimo tego, że wiadomo było, że będą pieniądze na 

promocję poprzez sport a nie stypendia szczególne. Uchwała o stypendiach jeszcze nie 

została uchylona i dlatego, w drodze wyjątku, Klub otrzyma te pieniądze, jednakże do końca 

roku zostanie przedstawiony projekt uchwały uchylającej te stypendia szczególne.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że stypendia zostały zamienione na promocję miasta poprzez 

sport m.in. ze względu na koszty i by te koszty przerzucić na  kluby. Tymczasem okazuje 

się, że te koszty i tak pokrywa Miasto, bo przekazuje ponad 220 tys. zł więcej niż to było 

zakładane. Miasto nie może odzyskać VAT-u, więc trzeba tutaj pomyśleć nad zmianą tych 

zasad.  

 

Czesław Renkiewicz uzupełnił, że jest oczekiwanie ze strony  klubów, żeby wszystko było 

rozstrzygane przed sezonem. Dodał, że przetarg trzeba będzie ogłosić na 2 lata, wpisując to 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Klubom chodzi też o to, aby mieć jakąś dalszą 

stabilizację, nie tylko na jeden sezon. W tych umowach trzeba byłoby przewidzieć m.in. 

sytuację, kiedy klub spada, awansuje itp.  

 

Karol Korneluk zapytał co by się stało, gdyby Miasto przekazało tylko tyle środków, ile 

było zaplanowane. Uzyskał odpowiedź, że przetarg trzeba byłoby unieważnić i ogłosić 

nowy.  

 

Kamil Lauryn zapytał o remont drogi prowadzącej od ul. Północnej do zakładów pracy.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że zadanie prowadzi Zarząd Dróg i 

Zieleni i w tym roku powinno być ono zrealizowane. Umowy o partycypacji zostały z 

firmami podpisane. Zapewnił, że dokładna informacja zostanie radnemu przekazana po 

konsultacji z Wydziałem Inwestycji.  
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Bogdan Bezdziecki wrócił do tematu finansowania sportu. Jak powiedział, były wnioski o 

zwiększenie finansowania sportu dzieci i młodzieży na 200 tys. zł. Zapytał czy na ten cel 

zostały rozdysponowane jakieś zwiększone środki a jeśli nie to czy to nastąpi.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że Miasto wspiera sport dzieci i 

młodzieży również doraźnie np. przekazując środki na wyjazd dla młodych żeglarzy czy dla 

młodych piłkarzy. Podkreślił,  że to również wsparcie sportu dzieci i młodzieży, ale nie w 

jednorazowej puli tych 200 tys. zł. a gdyby każdą taką doraźną pomoc policzyć to naprawdę 

wyszłaby pokaźna kwota. Miasto dofinansowuje również różnego rodzaju imprezy sportowe 

a różnie bywa z frekwencją na tych wydarzeniach.  

 

Bogdan Bezdziecki odpowiedział, że chodzi o pewne rozwiązanie systemowe a nie środki 

przekazywane doraźnie w ramach zgłaszanych potrzeb.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta dodał, że trwają prace nad sposobem finansowania 

sportu dzieci i młodzieży m.in. na ile Miasto będzie przekazywało dotacje bezpośrednio do 

klubów a na ile będzie wspierać rodziców tych dzieci w posyłaniu na zajęcia z konkretnej 

dyscypliny przeznaczając na ten cel bon. Jeśli mają być wprowadzone jakieś zmiany, to 

wszystko to trzeba ustalić.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział również, że miasto zawsze 

dostawało połowę środków na naukę pływania dla dzieci z klas 3. ze Szkolnego Związku 

Sportowego a w tym roku tych pieniędzy nie otrzymało. Te środki trzeba teraz 

wygospodarować z budżetu miasta, bo akcja jest prowadzona w mieście od wielu lat i 

powinna być kontynuowana. I jak powiedział, trzeba wziąć pod uwagę, że to też środki na 

sport dzieci i młodzieży.   

 

Karol Korneluk zapytał o basen przy Szkole Podstawowej nr 10. Czy szkoła lub Wydział 

zrobiły wcześniej jakąś listę chętnych podmiotów, klubów, szkółek, instruktorów, które 

chcą z tego basenu korzystać.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że na razie nie ma zbyt dużego 

zainteresowania. Szkółki nie podpisują umów i działają one według określonego cennika i 

grafiku.    

 

Sylwester Cimochowski wrócił do tematu braku frekwencji na wydarzeniach sportowych. 

Jak powiedział, przydałaby się prosta aplikacja, w której byłyby umieszczane wszystkie 

wydarzenia miejskie. Można byłoby również umieścić tam informacje dotyczące Suwalskiej 

Karty Mieszkańca.  

 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 
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Na tym protokół zakończono.   

    

 

 

Przewodniczący 

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


